
     
   
   
 
 
 

Statsråden 
 
     

Vik kommune 
Postboks 134 
      
6891  VIK I SOGN 
 

 
Dykkar ref Vår ref Dato 
 07/2777-11 EVV 06.02.2008 

 

Invitasjon til møte 
 
Eg har stor forståing for at dei økonomiske tapa i finansmarknaden til dei kommunane 
som eg no skriv til, har ført til ein krevjande og utfordrande situasjon for både lokale 
folkevalde og innbyggjarar. Samstundes som eg er klar på at det er kommunane sitt 
eige ansvar å rydda opp, er eg oppteken av å sikra at kommunen skal kunna utføra sine 
lovpålagde oppgåver og at alle dei som treng og har krav på kommunale tenester, skal 
få det. 
 
Eg inviterer med dette til møte tysdag 12. februar kl. 11-13 i Kommunal- og 
regionaldepartementet, Akersgata 59, om saka. 
 

Eg ber om at det vert sagt frå til anne-gry.johansen@krd.dep.no innan kl. 11 dagen før 
møtet om kven som vil delta. Kvar kommune kan stilla med inntil to personar. I tillegg 
vil dei aktuelle fylkesmannsembeta verta inviterte til å stilla med ein observatør kvar på 
møtet. 
 

Med helsing 
 
 

Magnhild Meltveit Kleppa 
 

Kopi til:                                                                                                               
Fylkesmannen i Nordland    
Fylkesmannen i Rogaland    
Fylkesmannen i Sogn og Fjordane    
Fylkesmannen i Vest-Agder    

 

Postadresse: Postboks 8112 Dep, 0032 Oslo 
Kontoradresse: Akersg. 59, Telefon: 22 24 90 90, Telefaks: 22 24 27 40 

Org.nr.: 972 417 858 

mailto:anne-gry.johansen@krd.dep.no


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vik kommune 
Postboks 134 
      
6891  VIK I SOGN 
 

 
Deres ref Vår ref Dato 
 07/2777-11 EVV  

 

 
Invitasjon til møte 
 
Jeg viser til ditt brev av 31. januar 2008 om departementets rolle i Terra-saken. 
 
Kommunal- og regionaldepartementet vurderte i 2002 om Vik kommune gjennom 
finansielle avtaler kunne få utbetalt fremtidige konsesjonskraftinntekter på forskudd. 
Departementet konkluderte med at dette ikke var i strid med loven. Før jul bad jeg 
Lovavdelingen i Justis- og politidepartementet om å vurdere Kommunal- og 
regionaldepartementets lovfortolkning fra 2002. Lovavdelingens vurdering var at 
kommuneloven ikke åpner for denne type avtaler. Deres konklusjon er i tråd med det 
jeg hele tiden har ønsket og som jeg har varslet at jeg vil gjøre noe med, nemlig å sette 
en stopper for at kommunene skal kunne bruke fremtidige inntekter til plasseringer i 
finansmarkedet. I det videre arbeidet med regelverket kommer jeg til å legge 
Lovavdelingens konklusjon til grunn, og jeg vil i løpet av nær fremtid skrive et brev til 
alle landets kommuner og fylkeskommuner og informere om dette. 
 
Samtidig vil jeg presisere at Lovavdelingens konklusjon ikke rokker verken ved 
Fylkesmennenes lovlighetskontroller eller ved kommunenes ansvar. 
Lovlighetskontrollene viste at kommunene har brutt kommuneloven på flere punkter. 
Det er på det rene at kommunene har investert i produkter med vesentlig finansiell 
risiko. Dette er et ansvar som kommunene selv må ta. Hadde pengene blitt plassert til 
lav risiko, ville kommunene ha hatt pengene sine ennå. Kommunal- og 
regionaldepartementet kunne ikke på bakgrunn av det innsendte saksgrunnlaget 
vurdere lovligheten av plasseringene som kommunene foretok. Departementet påpekte 
i brevet i 2002 at kommunene måtte forvalte pengene til en forsvarlig risiko. 
 
Jeg har stor forståelse for at det er en meget krevende situasjon som både lokale 
folkevalgte og innbyggere i de berørte kommunene nå står overfor. Samtidig som jeg er 
klar på at det er kommunene sitt eget ansvar å rydde opp, er jeg som 

Side 2 



Side 3 

kommunalminister opptatt av å sikre at alle som trenger og har krav på kommunale 
tjenester, skal få det. Jeg har invitert kommunene som er involvert i saken, til et møte 
på tirsdag neste uke for å høre deres vurdering av situasjonen. Jeg kommer også i 
samarbeid med de berørte Fylkesmennene til å vurdere skjønnsrammene til embetene, 
for å sikre at kommunene skal være i stand til å kunne utføre sine lovpålagte oppgaver.  
 
Som kommunalminister føler jeg et stort ansvar for å bidra til å hindre liknende saker i 
fremtiden. Mitt hovedansvar i så måte er å sikre gode rutiner i saksbehandlingen 
internt i departementet og ikke minst et tydelig regelverk for kommunene. Jeg kan 
forsikre om at dette er et ansvar jeg tar meget alvorlig. 
 
 

Med hilsen 
 
 
 

Magnhild Meltveit Kleppa 
 

Likelydende brev sendt til:       
Bremanger kommune 
Hattfjelldal kommune 
Haugesund kommune 
Hemnes kommune 
Kvinesdal kommune 
Narvik kommune 
Rana kommune 
Vik kommune 
 


